
Svar fra Eidsvoll Senterpari 
 
Overordnet arealforvaltning og lokalmiljø 
 

1. Unngå omdisponering av hittil uutbygd natur, inkl. dyrka mark og beite. 
 

2. I stort, ja, men på detaljnivå neppe. 
 

3.  

• Konsekvensutredning inkl. registrering av naturverdier før nye områder foreslås omdisponert 
i kommuneplansammenheng.  

• Legge avgjørende vekt på resultatet av slike registreringer før naturområder og uutbygd 
kulturmark omreguleres til utbygging 
 

4. Det kan vi ikke ta stilling til før vi vet mer hva det går ut på og hva konsekvensene blir av 
dette.  
 

5.  

• Mht. solcelleparker, helt klart ja. Vi er svært positive til solceller, men da på de utallige godt 
egnede tak og sørvegger i kommune.  

• Når det gjelder vindkraft i stor stil er vi svært skeptisk. Småskala vindkraft, derimot, kan være 
et satsingsområde. Da tenker vi spesielt på «gårdsvindmøller» på bebygd eiendom som 
gardsbruk og i industriparker, der små vindmøller ikke vil bli bygd på «jomfruelig» mark.  
 

6. Eidsvoll er generelt i mot å anlegge hyttefelt i uberørte områder. Fortetting i allerede 
hyttetette områder er imidlertid greit. 
  

7. Bidra til at kommunen gjennomfører tiltaka i kommunens klima- og energiplan som skal 
vedtas om ikke lenge. 
 

8. Støtte de tiltak som måtte bli foreslått for og i kommunen fra faglig hold 
 

9. Vi har ingen områder og/eller naturtyper som pr. nå utpeker seg med stort behov for 
restaurering. Vi har en del myrområder som ble grøfta på 50- og 60-tallet. De fleste av disse 
systemene er ikke vedlikeholdt og myrene er dermed på god veg tilbake til naturtilstanden. 
Forbud mot vedlikehold av myrgrøfter på ikke skogbevokst myr bidrar til dette. Hvis det skulle 
være arealer som trenger litt aktiv restaureringsinnsats måtte det i tilfelle bli enkelte myrer. 
 
Jordvern og matsikkerhet 
 

10. Det viktigste grunnlaget for sjølforsyning av mat er at vi bevarer produksjonsgrunnlaget, dvs. 
jordbruksarealene over hele landet. Derfor må vil Sp føre en landbrukspolitikk der det skal 
være regningssvarende å produsere mat på alle jordbruksareal uansett hvor de ligger i 
landet og av hvilken jordmessig og arronderingsmessig kvalitet de har. Et viktig tiltak i så 
måte er å innrette tilskuddssystemet slik at det skal belønnes å drive små og dårlig 
arronderte arealer i langt større enn i dag. Bortsett fra nedbygging er gjengroing av mindre 
lettbrukte areal den viktigste årsaken til at jordbruksarealer forsvinner. Et effektivt importvern 
er videre avgjørende for å hindre at norsk landbruk, som opererer i et høgkostland, både i 
form av klima og innsatsfaktorer, ikke utkonkurreres av utenlandsk industrilandbruk utøvd 
med et langt lavere kostnadsnivå, og med en lavere dyreetisk standard.  
 
På lokalplan vil SP: 

o Stoppe all ny omdisponering av dyrka mark til utbyggingsformål i kommuneplansammenheng 
o Tilbakeføre tidligere omdisponerte, men ikke utbygde jordbruksarealer til LNF 



o Arbeide for en bedre utnyttelse av avfallsprodukter så som avløpsslam og matavfall som 
gjødsel og jordforbedringsmidler i jordbruket. Oppfordre til økt bruk av jordbruksmetoder som 
hindrer avrenning av næringsstoffer og øker innholdet av organisk stoff i jorda. Dette for å 
kunne få økte og mer årsikre avlinger ute økt bruk av handelsgjødsel.  

o Motarbeide bruk av høgproduktiv dyrka mark til uproduktiv virksomhet som hestehold, golf, 
ferdigplenproduksjon. 

o Kanalisere husdyrhold til de mindre produktive arealene og sørge for god utnyttelse av 
nåværende og tidligere beitemark, for derved å frigjøre arealer til dyrking av planter som kan 
spises direkte.  

o Ikke stimulere til utvidet økologisk dyrking da dette er for arealkrevende i forhold til 
avlingsmengden. Spesielt gjelder dette ensidig økokornproduksjon på antikvarisk kornsorter. 
Dette er rein «luksus» som vi ikke kan ta oss råd til på våre knappe arealer.  

o Stimulere til småskala matproduksjon i de tallrike villahagene i kommunen, gjerne basert på 
kompost av eget matavfall.  
.  
  

11. Ja! 
  

12. Ja, så langt det ikke går urimelig ut over matproduksjonen. 
 
Skog 
 

13. Stole på de miljøregistreringene som er gjort og som gjøres framover. 
 

14. Nei, ikke uten videre. Dagens skogbruk verner etter vår mening naturmangfoldet godt. I 
tillegg har vi i vår kommune en stor andel raviner som verner seg selv fordi det eneste 
økonomisk forsvarlige er la dem utvikle seg naturlig. De verner seg selv. Dette gjelder for 
øvrig også store områder i skogen over marin grense.  
 

15. Dagens nivå er tilstrekkelig her i kommunen.  
 

16. Vi vil ikke gå i bresjen for økt vern. 
 

17. Vi mener det ikke drives industriskogbruk i Norge, og spesielt ikke i Eidsvoll. Til det er 
eiendomsstruktur og skogsammensetning for broket. Vi har i liten gras store, ensartede 
arealer som legger til rette for store hogstflater. Innenfor samme relativ lite område vil det til 
enhver tid finner skog i alle aldre fordelt på relativ små bestand. Dette sikrer naturmangfold i 
tilstrekkelig grad og suppleres med bevaring av nøkkelbiotoper som er vernet mot hogst og 
inngrep. Vi mener det er en utbredt fordom i naturvernkretser at skogbruket i Norge drives 
som et industriskogbruk i stor stil. Gårdsskogbruket med små eiendommer forhindre dette i 
de fleste områder. Enkelte storskogeiere har nok hatt sine svin på skogen i så måte, men 
også i de kretser er fokuset på naturmangfold økende.  
 

18. Nei, det kommer aldri på tale! 
 
Stedsidentitet 
 

19. Nei, det ser vi ikke noe behov for. 
 

20. Ja, det kan være et godt virkemiddel.  
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